
Borgermøde Vildbjerg Sports- og Kulturcenter / 
Solcelleanlæg ved Romvigvej, Vildbjerg 03/07/23 

Til stede fra forvaltningen: 
Ulrik Hyldgaard, Marius Reese, Christian Bjerrum Poulsen 

Tilstede fra Jysk Energi: 
Ageeth Millenaar, Mads Enevoldsen 

Borgerfremmøde: 
ca. 60 

Præsentation: 

Intro af Ulrik Hyldgaard vedr. den forudgående proces og hvorfor vi afholder borgermøde. 

Efterfølgende præsentation fra forvaltningen med følgende dagsorden: 

• Velkomst - Ulrik Hyldgaard, Formand Byplan- og Bosætningsudvalget

• Planprocesen

• Gennemgang af designforslag

• Tidligere input

• Gennemgang debatoplæg/afgrænsningsnotat

• Dialog, spørgsmål og input

• Tak for i aften

Dialog/ spørgsmål fra de fremmødte: 

Spørgsmål jordbund og drikkevands reservoir inden for projektområdet, samt hvordan dette 
påvirkes af mulig udledning/afvaskning af PFAS. 
- Jysk Energi fortæller, at der ikke afvaskes PFAS fra panelerne.
- Anden borger fortæller, at Vildbjerg får deres vand vestfra

Borger spørger, om det er muligt først at anlægge beplantningsbæltet, og derefter selve anlægget, 
da det hurtigere vil vokse til.  
- Jysk Energi fortæller, at beplantningen godt kan blive beskadiget under anlægsfasen af anlægget,
derfor venter man ofte med beplantningen.



Spørgsmål ang. levetiden på et sådant solcelleanlæg 
- Jysk Energi fortæller, at den forventede levetid er ca. 30 år, men at der på nuværende tidspunkt 
ikke er mange solcelleanlæg, der har stået så længe, så det er stadig uvist, hvor lang levetid et 
anlæg præcis har.  
 
Spørgsmål vedr. varighed af anlægsfasen. 
- Jysk Energi redegør her for. 
 
Borger stiller spørgsmålstegn ved, om man vil benytte sig af områderne ved §3 søerne i parken, 
når de er omkranset af solceller. Ytre ønske om mere afstand til søerne, så de er lettere at komme 
til.  
 
Borger stiller spørgsmål ang. deponi og genbrug efter solcelleanlæggets ophør.  
- Jysk Energi fortæller, at man ønsker af genbruge alt det, der kan genbruges. Referer til hollandsk 
model.  
 
Borger ytrer at h*n ikke er interesseret i at benytte stien, som den er skitseret på kortet, da 
vedkommende ikke har behov for at færdes gennem parken, samt at der er for lidt plads rundt om 
søerne.  
 
Anden borger fortæller at vedkommende er meget interesseret i en stiforbindelse, og mener at 
det vil være en god oplevelse, særligt hvis den forbindes med det påtænkte rekreative område 
nordøst i anlægget.  
 

Anden borger stemmer i, og forslår at stien forbindendes med rundvandrevejene. 
 

Borger spørger ind til vedligehold af sti inde i området 
- Her fortæller Jysk Energi, at de står for vedligehold af alle anlæggets arealer, herunder også stier. 
 

Borger ytrer ønske om sti gennem anlægget, så h*n kan vise sine børn hvordan energi produceres 
på bæredygtig vis.  
Anden borger stemmer i, og forslår at ’læringsmiljøet’ også kan bruges af institutioner, spejdere og 
skoler. De ønsker et ’åbent’ anlæg, så alle har adgang, se området og gå ture. 
 
Borger forslår legeredskaber/naturlegeplads, træningsområde/udendørs fitness i naturmaterialer. 
 
Borger spørger ind til hvordan Jysk Energi vil undgå hærværk, og om det er muligt at undgå hegn. 
- Jysk Energi fortæller, at de som udgangspunkt ikke ønsker hegn, men hvis de oplever hærværk, 
bliver de nødt til at lave nogle foranstaltninger, der forhindre/besværliggøre hærværk. Herunder 
overvågning og evt. hegning.  
 



De fremmødte borgere er meget interesserede i at høre om medejerskab.  
- Jysk Energi fortæller om deres LIV-model. 
 
Borger spørger ind til, hvad der skal ’holdes’/dyrkes/sås under panelerne, og hvordan det skal 
holdes nede. 
- Jysk Energi fortæller at de forventer at så græsarter/urter, og at det evt. kan holdes nede med 
græsning af får.  
 

Borger spørger bekymret ind til, hvordan et sådant anlæg vil påvirke fuglelivet.  
Det vil blive undersøgt i miljørapporten. 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 


